
Zápis z jednání komise pro životního prostředí 
konaného dne 13. 03. 2024 od 16:00 do 18:15 hodin 

v zasedací místnosti radnice v Mnichově Hradišti. 
 
Upozornění: 
Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise, členy 
obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání by neměly být zveřejněny před 
konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

Přítomni:  Jaroslava Bičíková, Pavel Břicháček, Václav Luka, Jan Mareš, Terezie Nohýnková, Jana Podzimková,  
   Alena Ševců, Jana Šťastná, Jan Štěpán, Martina Štrojsová 
Omluven:  Luboš Dvořáček, Jakub Holas 
Nedostavili se:  - 
Host:  Jiří Šimůnek 
 

 PROGRAM: 

1. Zpráva o hospodaření a stavu v lesích města 
2. Minulé zápisy, usnesení komise a reakce rady města 
3. Stav lesu u silnice na Mohelnici 
4. Kácení stromů ve Dneboze 
5. Návrh Kozlovky (popř. dalších území) mezi chráněná území 
6. Diskuze 

1. Zpráva o hospodaření a stavu v lesích města 
Odborný lesní hospodář (OLH) J. Šimůnek představil Zprávu o hospodaření a stavu v lesích města. J. Šimůnek dále 

informoval, že se seznámil s p. Dudou, strávil na exkurzi v Kryštofově údolí celý den. P. Duda ho velmi pozitivně 

ovlivnil a pánové spolu budou dále v kontaktu. Členové komise kvitovali předložení a představení zprávy i směr, 

kterým se chce OLH při hospodaření v lesích orientovat. K tématu bylo přijato usnesení komise, viz níže. 

Dále proběhla diskuze k jednotlivým bodům zprávy. J. Šťastná se dotazovala, proč neproběhlo zalesnění holin 

v zákonné lhůtě. Bylo konstatováno, že problém vznikl již před započetím funkce současného OLH. Na základě 

podnětu V. Luky proběhla diskuze o stromořadí douglasky a jejím přirozeném zmlazování. Diskutovalo se, zda se 

jedná o proces, který je žádoucí, zda je vhodné douglasku chránit a nejde o potenciálně invazivní druh. Dále proběhla 

diskuze o holinách, konkrétně zda je nutné je všechny zalesnit. 

V. Luka vznesl dotaz na řešení „přezvěření“ městských lesů. J. Šimůnek zmínil, že zákonné normy požadují, aby lesní 

zvěř nebyla přemnožená, ale již nedávají jasné nástroje, jak přemnožení zamezit. Je nutné vyvolat diskuzi s 

mysliveckými spolky, aby odstřel zajistily, popř. navrhly jiný způsob redukce zvěře nebo zamezení škod. Proběhla 

diskuze o kompetencích a povinnostech státní správy, honebních společenství, mysliveckých spolků a důvodech 

přemnožení zvěře. K tématu bylo přijato usnesení komise, viz níže. 

T. Nohýnková nabídla možnost zapojení žáků ZŠ Studentská do sázení v rámci zalesňovacích prací na Horce. J. 

Šimůnek s tímto řešením souhlasil a komise to kvitovala. Na podzim se T. Nohýnková s J. Šimůnkem spojí. 

2. Minulé zápisy, usnesení komise a reakce rady města 
O. Šindelář a A. Ševců informovali o projednání zápisů a doporoučeních komise v radě města a o přijatých usneseních 

rady města v souvislosti s doporučeními komise. 
3. Stav lesu u silnice na Mohelnici 
J. Mareš informoval, že podél cesty na Mohelnici je cca 40 stromů na městských pozemcích (lesní pozemky, ZPF), 

které hrozí pádem do silnice a je potřeba je pokácet. J. Šimůnek informoval, že navrhne odtěžení stromů. Bude nutné 

kácení řešit s orgánem životního prostředí. K tématu bylo přijato usnesení komise, viz níže. 

4. Kácení stromů ve Dneboze 
Odbor ŽP řeší na základě podnětu pokácení městského stromu před vydáním rozhodnutí. Existovalo ale již souhlasné 

vyjádření komise i souhlas rady. Věcí se bude zabývat krajský úřad. 

  



5. Návrh Kozlovky (popř. dalších území) mezi chráněná území 
Na základě návrhu J. Štěpána o navýšení ploch chráněných území v EU na minulých setkáních komise, navrhly A. 

Ševců a M. Štrojsová dát podnět k zařazení Kozlovky mezi maloplošná zvláště chráněná území (přírodní památka 

nebo přírodní rezervace). Ty vyhlašuje Středočeský kraj. M. Štrojsová představila rostliny, které zde rostou, a jsou 

poměrně unikátní. V případě vyhlášení maloplošného chráněného území, bude krajský úřad vydávat plán péče a 

město bude na jeho základě hospodařit. Proběhla diskuze o výhodách a nevýhodách ochrany území. Členové komise 

se k návrhu staví převážně pozitivně, ale nechali na osobní iniciativě členů podání podnětu. 

6. Diskuze 
O. Šindelář informoval o podání žádosti o odvolání z komise na vlastní žádost ze strany J. Holase. 

Proběhla diskuze o náhradní výsadbě, zda je nutné ji provádět na pozemcích města. V. Luka navrhuje sázení solitérů 

na polích a do lučního porostu. K tématu bylo přijato usnesení komise, viz níže. 

J. Mareš předal podnět rady ke stavu březové aleje v ulici Lidická. Informoval o studii odvodnění lokality (diplomová 

práce) a dotačním programu na odvodnění střech na soukromých pozemcích. Proběhla diskuze o možnosti kácení 

bříz. J. Mareš navrhl kácení stromů, které jsou nejvíce nakloněné nad komunikaci. J. Bičíková probere s radními a L. 

Dvořáčkem, o jaké stromy se jedná a případně bude zváženo havarijní kácení nebo podání žádosti o kácení. 

Proběhla diskuze o důvodech, proč rada nebude zadávat vlastní půdní rozbory na propachtovaných pozemcích. 

K tématu bylo přijato usnesení komise, viz níže. 

O. Šindelář navrhl nominaci J. Šimůnka na člena komise. J. Šimůnek s nominací souhlasil. K tématu bylo přijato 

usnesení komise, viz níže. 

V. Luka navrhl revitalizaci aleje mezi Hoškovicemi a Březinou podél silnic. K tématu bylo přijato usnesení komise, viz 

níže. 

J. Podzimková otevřela diskuzi o sběru dat o kulturně historických hodnotách krajiny Mnichovohradišťska – krátce 

prošla svoje návrhy. T. Nohýnková zmínila, že se ve čtvrtek 14. 3. na ZŠ Studentská s žáky sejdou s vedoucí výzkumu 

L. Medkovou. Na základě schůzky, ke které se přidá i J. Podzimková, dostane komise zpětnou vazbu, o jaký typ 

podnětů výzkumníci stojí a zda bude prodloužen termín pro podávání podnětů. 

Padl dotaz, kam se posunul návrh obnovy tůně, starší návrh J. Štěpána. Bylo konstatováno, že pravděpodobně nikam. 

O. Šindelář zmínil možnost spojit se s ČSOP Klenice, kteří na řadě míst na obnově tůní již pracují. Možností je spojit 

návštěvu místa s výjezdním/výletním zasedáním. Navrhujeme příští setkání ve středu 12. 6. od 16:00. Místo bude 

ještě upřesněno. 

Komise přijala tato usnesení: 

1. Komise pro životní prostředí uvítala, že odborný lesní hospodář navrhl ve “Zprávě o hospodaření a stavu v 
lesích města” přírodě blízké hospodaření a doporučuje radě města, aby v tento směr i nadále podporovala (10 
pro, 0 proti, 0 se zdrželi). 

2. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města, aby iniciovala diskuzi s mysliveckými spolky o škodách, 
které jsou způsobovány na lesních porostech vinou přemnožení zvěře, a o jejich řešení (10 pro, 0 proti, 0 se 
zdrželi).  

3. Komise pro životní prostředí souhlasí s havarijním kácením cca 40 stromů ve svahu podél silnice na Mohelnici 
(10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi). 

4. Komise pro životní prostředí doporučuje náhradní výsadbu solitérních stromů do volné krajiny, např. u Jizery 
před protipovodňovým valem (10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi). 

5. Komise pro životní prostředí žádá město o předložení výsledků půdních rozborů ze strany zemědělských 
společností (10 pro, 0 proti, 0 se zdrželi). 

6. Komise pro životní prostředí navrhuje na nového člena komise pana Jiřího Šimůnka (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželi). 
7. Komise pro životní prostředí doporučuje radě města domluvit se na společném postupu revitalizace aleje 

podél silnice mezi Hoškovicemi a Březinou (9 pro, 0 proti, 0 se zdrželi). 

 

Zapsal: Ondřej Šindelář 

Kontrola: Alena Ševců a členové komise 


